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Artikel 41 vragen Kwetsbare leerlingen tussen wal en schip 
 
De SP heeft vernomen dat de coöperatie productief leren, een in Hilversum 
gevestigde onderwijsinstelling voor vroegtijdig schoolverlaters en kwetsbare 
leerlingen, officieel is opgeheven. 
 
Productief leren was een bijzonder concept. Leerlingen die niet meer mee konden 
draaien op  een reguliere school, met problemen thuis of elders werden hier met 
succes opgevangen. Zij kregen door de begeleiding en bemiddeling van Productief 
leren een opleiding, stageplaats en konden vaak na het voltooien van hun opleiding 
aan de slag bij hun voormalige stagebedrijf.  
 
De Corporatie Productief leren was opgezet vanuit de gedachte gemeenten in Gooi 
en Vechtstreek, het voortgezet onderwijs en het MBO gezamenlijk rond de leerlingen 
te gaan staan. Om zo met school en zorggelden op bijzondere en alternatieve wijze  
passend onderwijs en zorg te regelen. De werkwijze was effectief. En nu zo blijkt, zie 
de brief van de Gooise Onderwijs Besturen, is er een enorm gat gevallen. Je kan dus 
stellen dat er wel vraag is maar nu geen passend aanbod meer, althans geen plek 
buiten een reguliere schoolse setting. Dat er een enorm hiaat is en problemen 
ontstaan is overigens niet allen te wijten aan het wegvallen van Productief Leren in 
de oude vorm.  
 
De vraag is waar zijn nu de (oude/potentiële) leerlingen? Wij hebben gelezen dat 
deze op reguliere scholen terecht zouden moeten kunnen. Hiervoor zou er dan extra 
geld beschikbaar zijn. Het beleid rondom deze leerlingen zou beschreven staan in 
het beleidsdocument, zorg buiten school. Dit document hebben wij echter niet 
kunnen vinden. Er was sprake van dat er extra gelden ter beschikking zouden komen 
voor dit beleid en de uitvoering. Ook deze hebben wij niet goed terug kunnen vinden 
anders dan in de NPO brief gelden die verdeeld zijn zoals wij konden lezen in een 
RIB. 
 
U begrijpt dat de SP zich ernstig zorgen maakt over deze groep leerlingen. Juist een 
andere werkwijze en een plek anders ingericht dan een gewone school was iets waar 
deze veel leerlingen baat bij hadden.  
 
Recentelijk ontvingen we als gemeenteraad een zeer zorgelijke brief van de Gooise 
Onderwijs Besturen, d.d. 21 januari 2022. Er wordt een beeld geschetst van 
kwetsbare leerlingen en schrijnende situaties. Leerlingen zouden niet of nauwelijks 
kunnen functioneren in het onderwijs. Mede door wachtlijsten, stagnerende of 
gestopte (jeugdzorg. Dit heeft geleid tot reboundvoorzieningen. De schoolbesturen 
trekken terecht aan de bel. Het college heeft niet echt de urgentie gevoeld om de 
gemeenteraad hierover uitgebreid te infomeren. 
 
Het officieel opheffen van de voorziening Productief Leren enerzijds en een mega 
noodsignaal aan de andere kant noopt ons tot het stellen van vragen over beide 
zaken. 



 
 
Corporatie Productief Leren 

1. De Corporatie is opgeheven. Dit is gebeurd zonder een besluit van de 
gemeenteraad. Bij instelling van de corporatie is er wel een raadsbesluit 
genomen. Waarom is er geen raadsbesluit geweest over de opheffing? 

2. In het collegebesluit over de opheffing van de coöperatie van 26 November 
2019 staat dat in het ontbindingsvoorstel van de coöperatie zelf staat dat er 
pas tot ontbinding word overgegaan als er een regionaal besluit ligt over "zorg 
buiten school"  de SP heeft deze stukken niet kunnen vinden. is dit besluit er? 
Zo ja kunnen wij dit besluit ontvangen?; 

 
De (oude en potentiële) leerlingen 

1. Hoeveel leerlingen zijn (gespecificeerd naar gemeente) vanaf de start 
aangemeld bij Productief Leren? 

2. Hoeveel leerlingen zijn daadwerkelijk gestart? 
3. Hoeveel van deze leerlingen (gespecificeerd naar gemeente) hebben een 

succesvol traject doorlopen? 
4. In de brief van de Gooise schoolbesturen word gesproken over leerlingen die 

geen passend aanbod ontvangen en überhaupt niet naar school kunnen. 
Hoeveel leerlingen, die niet naar school gaan, betreft dit en  wat is er voor 
deze leerlingen dan wel geregeld. Graag een volledige toelichting; 

5. In de brief van de Gooise schoolbesturen word gesproken over leerlingen die 
noodzakelijke zorg niet krijgen. Om welke zorg gaat dit? Hoeveel leerlingen 
betreft dit?  

6. Is er zicht op hoeveel leerlingen dit, vanuit de brief Gooise School Besturen 
benoemd, betreft? Graag ontvangen wij de statistieken. Hoeveel leerlingen, 
welke leeftijd? Welke zorg zouden zij nodig hebben?  
 

Beleid en Budget 
1. Op welke wijze is de werkwijze van Productief Leren  behouden?  
2. Is er nu binnen het ROC/MBO college een afdeling Productief Leren? 
3. Kunnen wij het (concept of vastgestelde) beleidsstuk Zorg buiten School 

ontvangen en als dat er is ook het uitvoeringsprogramma, incl begroting; 
4. Is het college het met de SP en scholen, nav de brief van de schoolbesturen, 

eens dat er nu een zeer zorgelijke situatie is ontstaan. Los van het inzetten 
van NPO gelden voor zorg. Willen we graag op zo kort mogelijk termijn in de 
commissie spreken over deze kwetsbare groep leerlingen en de problemen 
die de schoolbesturen schetsen; 

5. Kan het college zoal snel als mogelijk de gevraagde informatie en stukken 
leveren zodat de SP een commissie voorstel kan voorbereiden. 

 

Met vriendelijke groet, 

Fractie SP 

Bianca Verweij 


